

**English Version**

# Hygiene and Safety Measures

for events with external participants

**Event: DASHH Data Science Colloquium**

**Date of the event: April 21st, 2022**

**Place of the event: DESY Auditorium (Building 5)**

**Version and Author: Nicola Baark FS-TUX**

## General Information on the Event

anticipated time of the talk: 60 minutes

### Event Type | Number of Expected Participants:

Event Type: *Colloquium (Talk)*

Number of Participants: presumably 50 people

Short description of type and length: 60-minutes talk of Prof. Dr. Tatyana Krivobokova, University of Vienna with coffee break, cold beverages in portioned bottles and snacks

## Hygiene Regulations

In general, the DESY rules for the handling of COVID-10 and admission to the campus apply ([https://www.desy.de/coronavirus/index\\_eng.html](https://www.desy.de/coronavirus/index_eng.html)), for DESY employees the rules according to the DESY Corona Guide Coronavirus/COVID-19 apply.

All participants must fulfill the 3G rules (*vaccinated, tested, or recovered*). This has to be proven before the start of the event by providing the corresponding certificates. Rapid antigen tests are foreseen. Regarding the maximum validity of the test results, we adhere to the rules of the Free and Hanseatic City of Hamburg.

People are considered fully vaccinated after 14 days after their final necessary vaccination.

*Participants might also have the possibility for rapid antigen test before the event under survey of the people in charge of the event.*

All participants and organizers of the event (especially recovered and vaccinated people) are asked to do a rapid antigen test bevor the event.

During the whole event, all participants are asked to wear protective masks in the corresponding places. Participants on the podium and in the auditorium can remove their protective masks after arrival at the podium or at their seat.

## Implementation

*The registration will be contactless whenever possible. The participants are asked to register stepwise. We ask for the adherence to the distancing rules before the registration. As far as required, the necessary marks can be found on the floor.*

The participants will be shown a defined place. Seats are arranged in a way, that we can ensure the adherence to the valid distancing requirements according to the Corona Guidelines.

Contact tracing will be managed by means of the Corona WarnApp. Participants who do not consent to digital contact tracing, are asked to fill a separate form providing their contact details. Paper and pens will be provided by the organizers. We will store the filled forms for four weeks.

The usage of microphones will be organized according to the COVID-19 safety rules.

For catering, separately pre-portioned food for self-service will be provided together with tongs and disposable gloves. Unpacked food is displaced according to the rules and regulations of the Canteen.

If not stated differently, the Corona Guidelines for events at DESY apply.

## Contact Tracing

In case of potential COVID-19 infection risk, we will take the following measures:

- Immediate briefing of the company medical service and D5 (Safety and Environmental Protection)
- Immediate information to all participants of the Colloquium by the organizers at DESY via e-mail
- Finding all potential further contact persons during the stay at DESY and assessment of the degree of contact by the company medical service

**German Version**

# Hygienekonzept

## für Veranstaltungen mit externen Teilnehmer:innen

**Veranstaltung: DASHH Data Science Colloquium**

**Datum der Veranstaltung: 21.04.2022**

**Ort der Veranstaltung: Hörsaal DESY Geb. 5**

**Version und Autor: Nicola Baark FS-TUX**

### Allgemeine Information zur Veranstaltung

Dauer der Veranstaltung: voraussichtlich einstündiger Vortrag

#### Art der Veranstaltung | Anzahl der Teilnehmer:innen geplant:

Art der Veranstaltung: *Colloquium (Vortrag)*

Anzahl der Teilnehmer:innen: geschätzt 50 Personen

Kurze Beschreibung der Art und Umfang: einstündiger Vortrag von Frau Prof. Dr. Tatyana Krivobokova, Universität Wien mit Kaffeepause, Kaltgetränken in Portionsflaschen sowie Snacks

### Hygieneregeln

Im Allgemeinen gelten die Zutrittsregeln nach den DESY Corona Richtlinien ([https://www.desy.de/coronavirus/index\\_ger.html](https://www.desy.de/coronavirus/index_ger.html)), für DESY-Beschäftigte gilt weiterhin der DESY-Leitfaden Coronavirus/COVID-19.

Alle Teilnehmenden müssen die Regeln nach 3G (*Geimpft, Getestet oder Genesen*) erfüllen. Dies ist vor Beginn der Veranstaltung durch entsprechende Zertifikate nachzuweisen. Als Tests sind Antigenschnelltests vorgesehen. Es gelten die Regularien der Freien und Hansestadt Hamburg bzgl. der maximalen Gültigkeit von Antigenschnelltests.

Personen gelten ab einem Zeitraum von 14 Tagen nach der letzten notwendigen Impfung als vollständig geimpft.

*Teilnehmende Personen können vor der Veranstaltung die Möglichkeit erhalten, sich vor der Veranstaltung unter Aufsicht selbst zu testen.*

Alle Teilnehmende, Mitwirkende und externe Dienstleister (insbesondere Genesene und Geimpfte) werden bei der Einladung zusätzlich gebeten, vor der Veranstaltung einen Selbsttest durchzuführen.

Während der gesamten Veranstaltung gilt Maskenpflicht für alle Personen im Veranstaltungsbereich. Teilnehmende auf dem Podium/ Teilnehmende im Saal dürfen die Masken nach Erreichen Ihres fixen Standorts/fixen Sitzplatz abnehmen.

## Umsetzung

*Die Registrierung erfolgt möglichst kontaktlos. Die Teilnehmer:innen werden gebeten, zeitlich gestaffelt bei der Registrierung zu erscheinen. Vor der Registrierung wird auf Einhaltung der Abstandsregeln geachtet. Entsprechende Markierungen sind auf dem Boden vorgesehen, soweit erforderlich.*

Den Teilnehmenden wird ein fester Platz zugewiesen. Hier ist die Anordnung der Stühle in der Art, dass der in der jeweils gültigen Verordnung festgelegte Mindestabstand eingehalten wird.

Kontaktnachverfolgung erfolgt über die Corona WarnApp. Sollten Teilnehmende keine digitale Nachverfolgung wünschen werden Einzelzettel und Stifte angeboten. Die Daten werden 4 Wochen vorgehalten.

Die Nutzung von Mikrofonen wird pandemiegerecht organisiert.

Beim Catering werden nur einzeln vorportionierte Lebensmittel zur Selbstbedienung mit Kuchenzangen und Einmalplastikhandschuhen ausgegeben. Die Ausgabe von unverpackten Lebensmitteln erfolgt nach den Regelungen der Kantine.

Im Übrigen gelten die in den DESY Corona Richtlinien vorgesehenen Regeln für Veranstaltungen.

## Nachverfolgung

Für den unwahrscheinlichen Fall eines erkennbaren Infektionsverdachts bei einer Person mit COVID-19 werden folgende Maßnahmen getroffen:

- Sofortige Information des Betriebsärztlichen Diensts und D5 (Sicherheit und Umweltschutz)
- Sofortige Information aller am Colloquium teilnehmenden Personen durch das Organisationsteam bei DESY per E-Mail
- Ermittlung aller möglichen weiteren Kontaktpersonen während des Aufenthalts bei DESY und Einstufung des Kontaktgrades durch den Betriebsärztlichen Dienst.